
سینمـــا
 راه اندازی بزرگترین 

پردیس سینمایی
بــزرگ ترین پردیس سینمایی کشــور با نام 
»لوتوس« با ۱۴ سالن و حدود ۲۵۰۰ صندلی 
در منطقه نازی آباد تهران آغاز به کار کرد. در 
این منطقه از تهران چند سالی است که یک 
مجتمع تجاری در حال ساخت بوده و مجموعه 
سالن های سینمایی و کافه کتاب آن دوشنبه 
۲۹ آذرماه با حضور تعدادی از خبرنگاران حوزه 
سینما افتتاح شد. علی سرتیپی که به همراه 
محمدرضا صابری مالک و از سرمایه گذاران این 
پردیس هستند، درباره این مجموعه توضیح 
داد: تقریبا در سه سال گذشته با صرف مبلغی 
حدود ۵۴ میلیارد تومان این پردیس با ۱۴ 
سالن به عنوان مجموعه ای که بالاترین متراژ 
یک مکان سینمایی را در ایران دارد و به لحاظ 
تعداد صندلی بعد از پردیس کورش دوم است، 
آماده بهره برداری کردیم. سیستم و تجهیزات 
این سینماها از خارج از ایران تهیه شده و اگر الان 
می خواستیم چنین هزینه ای کنیم به بیش از 
۱۲۰ میلیار تومان می رسید. به گفته او و صابری 
تمام سالن های این مجموعه برخلاف سینماهایی 
که برای پرده نمایش از لامپ های مخصوص 
استفاده می شود، به سیستم نمایشی لیزری 
مجهز شده است. همچنین کل مجموعه حدود 
3۰ هزار متر مربع زیربنا دارد که فضای انتظارش 
سه ونیم برابر پردیس چهارسو اعلام می شود؛ 
جایی که به دلیل فضای گسترده تر آن پاتوقی 
برای برپایی جشنواره های مختلف سینمایی 
است. در میان ۱۴ سینمای این مجموعه که 
دکوری متفاوت از هم دارند، یک سالن  ویژه  
برای کودکان، چهار سالن  VIP، یک سالن 
با کاربری برگزاری همایش و یک سالن هم 
متناسب با اجرای تئاتر و نیز دو هزار و ۲۰۰ 
پارکینگ برای مخاطبان سینما تعبیه شده 
است. 6  سالن این مجموعه در یک طبقه و هشت 
سالن دیگر در طبقه فوقانی آن هستند و برای 
جشنواره فیلم فجر 6 سالن به اکران فیلم های 
این رویداد سینمایی اختصاص خواهند داشت. 
در این پردیس یک کافه کتاب هم راه اندازی شده 
که مدیریت آن برعهده سروش صحت است. 
سرتیپی درباره اینکه وقتی بسیاری از همکارانش 
سینما را ورشکسته می دانند و چه امیدی به 
آینده فعالیت این مجموعه هست؟  ادامه داد: 
واقعیت این است که در شرایط فعلی قطعا این 
سرمایه گذاری جواب نمی دهد، مخصوصا اینکه 
برای پرده نمایش، کف و صندلی های اینجا خرج 
ویژه ای شده، بدون اینکه وامی بگیریم. هرکدام از 
این وسایل و تجهیزات هم به هرحال عمری دارند، 
ولی ما به عشق سینما و فیلم آمدیم و حتما باز 
هم ادامه می دهیم و از این پس بیشتر تمرکز در 

شهرستان ها خواهد بود.  

شبکه چهار سیما امسال با برنامه »هزاره 
شعر« با میزبانی رشید کاکاوند به استقبال 
شب یلدا می رود. ویژه برنامه شب یلدای هزاره 
شعر که سه شنبه شب از ساعت ۲۲ روی آنتن 
شبکه چهار خواهد رفت، حال و هوای دیگری 
دارد. در این ویژه برنامه زنده ترکیبی، با مهمانان 
در خصوص یلدا در آیینه شعر فارسی گفت وگو 
می شود. همچنین حافظ  خــــوانی، نقالی، 
شعرخوانی، نماهنگ و بخش های گرافیکی 
جذاب متناسب با بلندترین شب سال، همراه 
با آواز سنتی از دیگر بخش های برنامه است. 
شهاب جلالی نیا و امین رحیمی در این برنامه 

زنده شبانه به اجرای موسیقی می پردازند.

 »کاکاوند« 
مجری شب یلدا

پانته آ پناهی ها به فیلم سینمایی »مسیح، 
پسرمریم« تازه ترین  اثر سینمایی سازمان اوج 
اضافه شد. پانته آ پناهی ها به فیلم سینمایی 
»مسیح، پسرمریم« به کارگردانی علی 
جعفرآبادی و تهیه کنندگی مهدی فرجی و 
جلیل شعبانی پیوست. همزمان با روزهای 
پایانی فیلمبرداری فیلم سینمایی »مسیح، 
پسرمریم« پانته آ پناهی ها با نقشی متفاوت 
به این پروژه اضافه شد. امیر نوروزی، بهرام 
ابراهیمی، پاوان افسر، مهرداد ضیایی، حمید 
ابراهیمی، گلنوش قهرمانی، منصور نصیری، 
المیرا دهقانی، الهام شعبانی، نینل یعقوبی، 
محرم زینال زاده، مجتبی لاله زاری، یاسر 
ساغری، مریم ماهور، دریک تکدیان بازیگران 
»مسیح، پسرمریم« هستند. این فیلم به عنوان 
تازه ترین محصول سازمان هنری رسانه ای اوج 
برای نمایش در چهلمین جشنواره فیلم فجر 

آماده خواهد شد.

 »پناهی ها« در 
»مسیح، پسرمریم« 

رو بـــه رو
هدیه مرتاضیان: 

مسئولان به خوشنویسان جوان توجه کنند 
ثبت  خبر های  که  حالا  گفت:  دیلمان  گالری  مدیر 
خوشنویسی در یونسکو باردیگر نگاه ها را به این هنر زیبا و 
اصیل جلب کرده است، مسئولان به خوشنویسان معاصر و 
جوان توجه کنند. هدیه مرتاضیان ابراز  امیدواری کرد: ثبت 
جهانی »برنامه ملی پاسداری از هنر سنتی خوشنویسی در 
ایران« در یونسکو سبب شود ما قدر هنر و هنرمندان ایرانی 
را بدانیم و برای اشاعه آن  در دنیای معاصر متد های پیشرو 
را به کار گیریم. مرتاضیان خاطرنشان کرد: همه می دانیم 
معتبرترین موزه های دنیا خط نوشته های ایرانی را چون در 
گرانبها در گنجینه های فاخر خویش نگاهداری می کنند و 
همواره بالاترین رکورد ها در معتبرترین حراج های دنیا به 
این آثار تعلق می گیرد؛ اما این هنر که شایسته است قدر و 
منزلت نمی بیند. وی در پایان گفت:  امیدوارم به یمن این اتفاق 
مبارک، مسئولان ضمن فراهم آوردن زمینه های دیده شدن 
هنر خوشنویسی در داخل و خارج کشور، با در نظرگرفتن 
مشوق های مناسب، بخش های خصوصی فعال در این عرصه 
را یاری کنند تا با قدرت بیشتری در عرصه های بین المللی 

برای اعتلای هنر ایران بکوشند.

تئــــاتر
مناطق آزاد متقاضی برگزاری تئاتر فجر

دبیر چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر اعلام کرد که با 
استانداری یزد علاوه بر برگزاری مراسم افتتاحیه، برای اجرای آثار 
تئاتر خیابانی و صحنه ای در ایام جشنواره چهلم تفاهم نامه منعقد 
شده است. حسین مسافرآستانه دبیر چهلمین جشنواره بین المللی 
تئاترفجر درباره اینکه آیا علاوه بر شهر تهران، شهرها و استان های 
دیگر نیز در ایام برگزاری جشنواره چهلم میزبان آثار جشنواره 
خواهند بود یا نه، گفت: ما اطلاعیه ای را برای استان های مختلف 
فرستاده ایم که در صورت تمایل به میزبانی آثار چهلمین جشنواره 
بین المللی تئاترفجر همزمان با ایام برگزاری جشنواره در تهران، به ما 
اعلام آمادگی کنند. وی با بیان اینکه مناطق آزاد کیش و قشم برای 
برگزاری جشنواره اعلام آمادگی کرده اند، اظهارکرد: این آمادگی به 
ما اعلام شده ولی هنوز تفاهم نامه ای در خصوص اینکه این مناطق 
هزینه گروه های نمایشی نظیر سفر و اسکان را تقبل کنند منعقد 
نشده است از این رو هنوز این موضوع قطعی نشده است. مسافرآستانه 
با اشاره به اینکه استان یزد تنها استانی است که با جشنواره چهلم 
تئاترفجر تفاهم نامه منعقد کرده است، تاکیدکرد: طی دیداری که با 
استاندار یزد داشتیم قرار بر این شد علاوه بر همکاری هرچه بیشتر 
در برگزاری مراسم افتتاحیه جشنواره در شهر یزد، تعدادی از آثار 
تئاتر خیابانی و تئاتر صحنه ای در ایام جشنواره در شهر یزد اجرا 
شوند. دبیر چهلمین جشنواره بین المللی تئاترفجر در پایان سخنان 
خود یادآور شد: در صورت تمایل گروه ها و همچنین ارزیابی وضعیت 
دکور و تعداد اعضای گروه، برای اجرای چند اثر تئاتر خیابانی و تئاتر 

صحنه ای در شهر یزد برنامه ریزی می شود. 
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بازیگر سریال »ازسرنوشت« گفت: تلویزیون همواره 
بستری مناسب برای حضور نسل جـــوان است، زیرا 
در سینما یا نمایش خانگی تهیه کننـــدگان ریسک 
استفاده از چهره های جوان را به خود نمی دهند. حبیب 
دهقان نسب در گفت وگو با اظهارکرد: در حال حاضر 
مشغول بازی در سریال تاریخی مربوط به دوران قاجار 
هستم، فیلمبرداری اثر به نیمه رسیده اما فعلا از ما تعهد 
گرفته شده که در مورد اطلاعات آن صحبتی انجام 
ندهیم. وی در همین راستا ادامه داد: به نظر من فیلمنامه 
این سریال تاریخی به شدت جذاب است، نقشی هم 
که به من پیشنهاد شده کاراکتر خوبی است، البته 
تفاوت فاحشی نسبت به آثار گذشته ام ندارد اما بالاخره 
هر نقشی در زیر لایه های خود نسبت به سایر آثار 
متفاوت است. این بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون 

درباره حضور خود در سریال »سرجوخه« اضافه کرد: 
خوشحالم که در این اثر حضور داشتم، »سرجوخه« از 
جمله آثار موفق تلویزیون در سالجاری بود که از سوی 
مخاطبان هم با استقبال روبه رو شد، از نظر من یکی از 
دلایل موفقیت این سریال بهره گیری از بازیگران جوان 
و ناشناخته ای بود که از تئاتر راهی تلویزیون شده بودند. 
وی درباره حضور جوانان در عرصه بازیگری اضافه کرد: 
وقتی یک بازیگر خوب جوان را برای یک نقش انتخاب 
می کنیم از آنجا که مخاطب پیشتر با او خاطره ای نداشته 
کاراکترش را باور می کند، اما وقتی همان نقش را به یک 
بازیگر مطرح می دهیم مخاطب به دلیل تعدد آثاری 
که از آن بازیگر دیده دیگر نمی تواند به راحتی با وی 
همذات پنداری نماید. بازیگر سریال »ازسرنوشت« در 
همین رابطه ادامه داد: تلویزیون همواره بستری مناسب 

برای حضور نسل جوان است، زیرا در سینما یا نمایش 
خانگی تهیه کنندگان ریسک استفاده از چهره های 
جوان را به خود نمی دهند اما در سریال تلویزیونی 
یک چهره جوان می تواند در طول مدتی که اثر ادامه 
دارد خودش را ثابت کند، این تنوع نیاز امروز سینما 
و تلویزیون است. ما باید چهره های تازه آورده آموزش 
دهیم و به آنها فرصت آزمون خطا بدهیم. بازیگر سریال 
»ازسرنوشت« اظهارکرد: سریال »ازسرنوشت« در سه 
فصل تولید شده است و دو فصل اول را آقای محمدرضا 
خردمندان و علیرضا بذرافشان به صورت مشترک 
کارگردانی کردند و سال گذشته پخش شد و فصل 
سوم نیز به کارگردانی محمدرضا خردمندان به تازگی 
به کار خود پایان داده و تا آنجا که می دانم مخاطب آن را 

دوست داشته است. 

هیات مدیره خانه موسیقی« پس از ۵ جلسه بحث و 
بررسی در خصوص گزینش مدیرعامل اصلح، حمیدرضا 
نوربخش را برای تصدی این سمت برگزید. جلسه 
هیات مدیره خانه موسیقی ایران با حضور داریوش 
پیرنیاکان )رئیس هیات مدیره و سخنگو(، حمیدرضا 
اردلان )نایب رئیس(، حمیدرضا عاطفی )دبیر(، هنگامه 
اخوان، زیدا...طلوعی و آذر هاشمی )بازرس( در محل 
خانه موسیقی تشکیل شد. در این جلسه مسعود 
شعاری و محسن رجب پور به صورت آنلاین شرکت 
داشتند. در این جلسه اعضای هیات مدیره در ادامه 
جلسات قبلی در خصوص انتخاب مدیرعامل وارد 
شور و تبادل نظر شدند و در نهایت هیات مدیره با رای 
قاطع حمیدرضا نوربخش را به عنوان مدیرعامل دوره 
جدید فعالیت خانه موسیقی برگزیدند.  پیرنیاکان در 
خصوص ضوابط و شاخص های مدنظر هیات مدیره 
برای گزینش مدیرعامل اصلح گفت: یکی از مهم ترین 
شرایط هیات مدیره برای انتخاب مدیرعامل خانه که 

مدنظر بسیاری از پیشکسوتان و بزرگان شورایعالی 
و دیگر عزیزان بوده، این است که فرد برگزیده باید 
خودش از هنرمندان طرازاول موسیقی باشد دوم اینکه 
باید به جریان ها و فعالیت های مختلف هنر موسیقی 
مسلط بوده و علاوه بر آن به مدیریت فرهنگی و تعامل با 
مدیران میانی و بالادستی فرهنگ و هنر کشور اشراف و 
تعامل سازنده داشته باشد. سخنگوی خانه موسیقی در 
ادامه ضمن تاکید به وجود این دو ویژگی در رزومه کاری 
نوربخش، به سوابق مدیریتی نوربخش و نقش پررنگ 
وی در همراهی نهاد خانه موسیقی در سنوات گذشته 
اشاره کرد و افزود: مدیرعامل خانه موسیقی باید کاملا با 
بدنه این نهاد آشنایی و با آنها ارتباط خوب و صمیمانه ای 
داشته و درواقع از جنس و بافت هنرمندان باشد و 
نوربخش در این زمینه و در سالیان گذشته نشان داده 
که از این نظر مدیری موفق و مورد وثوق جامعه هنری 
و اهالی موسیقی بوده است. رئیس هیات مدیره با اشاره 
با 7 رای اعضا هیات مدیره به مدیرعاملی نوربخش که به 

نوعی رای قاطع تلقی می شود، بیان داشت: واقعا تک تک 
اعضای هیات مدیره با صرف وقت بیش از یکماه و با دقت 
تمام برای انتخاب بهترین گزینه همفکری کردند و 
خوشبختانه به یک تصمیم واحد و قاطع رسیدیم و این 
خود نشان از آینده ای روشن و امیدبخش برای این نهاد 
است و امیدواریم در این فرصت در جهت اعتلای هنر 
موسیقی و محقق ساختن مطالبات به حق هنرمندان 
موفق شویم. پیرنیاکان در پایان با اشاره به برنامه و 
رزومه برخی از نامزدهای مدیرعاملی افزود: هیات مدیره 
مقرر کرد تا مدیرعامل جدید از تمامی ظرفیت ها و 
توانایی های متقاضیان مدیرعاملی که علاقه مند به 

همکاری با خانه موسیقی هستند، استفاده کند. 

براساس تصمیم هیات مدیره

»نوربخش« باردیگر مدیرعامل خانه موسیقی شد

گــزارش
جوان ۳۵ ساله رئیس جمهور شیلی شد

نتایج دو دوم انتخابات ریاست جمهوری شیلی نشان می دهد، 
»گابریل.بوریچ« جوان 3۵ ساله و چپ گرا توانست بر رقیب 
راست گرا پیروز شود. به گزارش فارس، مشخص شدن نتیجه 
انتخابات ریاست جمهوری در شیلی با واکنش مثبت برخی 
از چهره های سرشناس چپ گرا در آمریکای لاتین مواجه شد. 
»گابریل.بوریچ« توانست در انتخابات روز یکشنبه دوردوم 
ریاست جمهوری در شیلی به پیروزی برسد و با 3۵ سال توانست 
لقب جوان ترین رئیس جمهور این کشور را به خود اختصاص 
دهد. به گزارش خبرگزاری آناتولی، بوریچ چپ گرا و رهبر سابق 
اتحادیه دانشجویی شیلی در انتخابات ریاست جمهوری ۵6 
درصد آرا را کسب کرد و »خوزه.آنتونیوکاست« رقیب راست گرا 

و ۵۵ ساله او ۴۴ درصد آرا را از آن خود کرده بود. 

حمله مسلحانه به وزیرعلوم پاکستان
وزیرعلوم و فناوری پاکستان از حمله مسلحانه جان سالم 
به در برد. به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه خبری بیزنس 
استاندارد، »شبلی فراز« وزیرعلوم و فناوری پاکستان در 
خودروی خود در منطقه دره آدم خیل، خیبر پختونخوا مورد 
حمله مسلحانه قرار گرفت اما صدمه ای ندید. وی در توئیتی 
نوشت: سوار بر خودرو بودم که هدف این حمله قرار گرفتم. 
من به طرز معجزه آسایی جان سالم به در بردم اگرچه راننده ام 
دچار جراحت شد و تحت درمان قرار گرفته است. همچنین فواد 
چودری، وزیر اطلاع رسانی پاکستان نیز تایید کرد، خودروی 
وزیر علوم و فناوری کشور در منطقه دره آدم خیل هدف حمله 
مسلحانه قرار گرفت. وی ادامه داد، خودروی این وزیر از یک 
مسیر عبور می کرد که گروهی از مخالفان ادغام مناطق قبیله ای 
با خیبر پختونخوا دست به اعتراض زده بودند. معترضان به سمت 
خودروی وزیر سنگ پرتاب کردند اما به وی صدمه ای وارد نشد. 

ترکیه در پی مدیریت فرودگاه در افغانستان
وزیرخارجه ترکیه می گوید: در صورت مساعدبودن شرایط، 
آنکارا به همراه قطر به صورت مشترک پنج فرودگاه در افغانستان 
را اداره خواهند کرد. به گزارش فارس، »مولودچاووش اوغلو« وزیر 
امورخارجه ترکیه  افزود: ممکن است ترکیه پس از مذاکرات دوحه و 
کابل، پنج فرودگاه در افغانستان را به طور مشترک با قطر اداره کند. 
چاووش اوغلو طی نشست خبری مشترک با »سیف الدین عبدا...« 
وزیرخارجه مالزی خبر داد هیاتی متشکل از کارشناسان ابتدا به 
دوحه و سپس به افغانستان سفر می کند تا در مورد بهره برداری از 
فرودگاه کابل گفت وگو کند. به نوشته وبگاه روزنامه »دیلی.صاباح« 
وی توضیح داد که هیات های ترکیه و قطر پیشنهادهای مشترکی 
را به دولت موقت طالبان در افغانستان ارائه خواهند کرد و روز 
چهارشنبه در مورد آن بحث خواهند شد.به گفته او، یک شرکت 
ترکی و قطری توافقنامه مشترکی را برای راه اندازی پنج فرودگاه 
در افغانستان و نه فقط فرودگاه کابل امضا کرده است. براساس این 
گزارش، وزیرخارجه ترکیه اظهار داشت: »اگر شرایط مساعد باشد، 

فرودگاه ها را به صورت مشترک با قطر اداره خواهیم کرد.« 

وزیرخارجه چین: 

از تقابل با آمریکا هراسی نداریم
وزیرخارجه چین با بیان اینکه تایوان بالاخره 
به سرزمین اصلی این کشور ملحق می شود، 
گفت پکن از تقابل و رویارویی با واشنگتن نیز 
نمی هراسد. به گزارش فارس، »وانگ.یی« 
وزیرخارجه چین ضمن تاکید مجدد بر عزم 
پکن برای تحت کنترل درآوردن تایوان، وعده 
داد که این جزیره بالاخره به سرزمین اصلی 
چین ملحق خواهد شد. وانگ طی سخنرانی در 
پکن با تشبیه تایوان به »یک مسافر« سرگردان، 
افزود: این جزیره نهایت به خانه باز خواهد گشت 
و مهره شطرنج برای بازی کشورهای غربی 
نیست. به نوشته خبرگزاری »رویترز«، وی 
اظهارداشت که علت تنش های کنونی بین 
چین و تایوان، تلاش های دولت تایپه برای 
»تکیه به ایالات متحده برای استقلال« و تلاش 
آمریکا و سایر کشورها برای »استفاده از تایوان 
جهت کنترل چین« است. وزیرخارجه چین در 
این باره توضیح داد: »این اقدامات انحرافی است 
که وضعیت موجود را تغییر داده و صلح در تنگه 
تایوان را تضعیف کرده و اجماع جامعه بین المللی 
و هنجارهای اساسی روابط بین الملل را نقض 
کرده است.« براساس این گزارش، وانگ تصریح 
کرد که چین برای پاسخ به این تحریکات، چین 
»اقدامات متقابل قهرآمیزی« برای »شوک دادن 
به استکبار« و کسانی که به دنبال استقلال 
رسمی تایوان هستند، اتخاذ کرده است. او 
ادامه داد: »تایوان مسافر سرگردانی است که در 
نهایت به خانه باز می گردد، نه مهره شطرنجی 
که دیگران از آن استفاده کنند. چین باید دوباره 
متحد شود و خواهد شد.« وزیر خارجه چین 
در بخش دیگری از صحبت هایش تاکید کرد 
که پکن از رویارویی با آمریکا نمی ترسد، اما 
از همکاری سودمند برای طرفین و رقابت 
مثبت، استقبال خواهد کرد. بر این اساس، 
وانگ همچنین اظهار داشت که مشکلات در 
روابط دوجانبه چین و آمریکا به دلیل »قضاوت 
نادرست استراتژیک« طرف آمریکایی است. 
پکن، تایوان را بخشی از سرزمین چین می داند و 
تحرکات آمریکا و فروش سلاح به تایوان را نقض 
حاکمیت خود و مغایر با سیاست »چین واحد« 
ارزیابی می کند. با این حال آمریکا با اعزام ناو به 
تنگه تایوان و کمک نظامی به تایوان عملا در 
مسیر حمایت از این جزیره است و پکن بارها 
به این مساله اعتراض کرده است. این در حالی 
است که کشورهای عضو سازمان ملل متحد 
از جمله خود آمریکا، تایوان را به عنوان کشور 

مستقل به رسمیت نمی شناسند. 

سخنگوی دولت روسیه هشدار داد، استقرار تسلیحات ناتو در 
مرزهای این کشور، پاسخ متناسب برای متعادل کردن اوضاع را در 
پی خواهد داشت. به گزارش فارس، »دیمیتری.پسکوف« سخنگوی 
دولت روسیه روز دوشنبه هشدار داد، استقرار تسلیحات ناتو در 
مجاورت مرزهای این کشور، پاسخ متقابل را به همراه خواهد داشت. 
به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، پسکوف گفت: »این مساله 
پوشیده نیست که استقرار انواع مختلف تسلیحات در مجاورت 
مرزهای ما، که ممکن است تهدیدی برای ما محسوب شود، نیازمند 
گام های مناسبی برای متعادل کردن اوضاع خواهد بود. در این مورد، 
گزینه های بسیار مختلفی وجود دارد.« سخنگوی کاخ کرملین با 
اشاره به ادعای رئیس جمهور اوکراین برای آمادگی جهت دیدار با 
همتای روس به همنظور تنش زدایی میان دوطرف اظهارکرد: »در 
واقع هیچ گونه آماده سازی اساسی برای دیدار میان دو رئیس جمهور 
انجام نشده است و ما پیشنهاد به خصوصی از طرف شرکای اوکراینی 
خود دریافت نکرده ایم. بنابراین این مساله نقش چندانی در اوضاع 
نخواهد داشت.« پسکوف همچنین در واکنش به مطرح شدن 
لایحه ای در اوکراین برای اعطای شهروندی به افراد روس تصریح 

کرد: »هیچ فردی در روسیه نیست که به خاطر دلایل سیاسی مورد 
آزار و اذیت قرار گرفته باشد. یک قانون گذاری در اوکراین در حال 
انجام است که براساس آن افرادی که به خاطر ظن ارتکاب جرائم 
مشخصی تحت تعقیب قرار گرفته اند اما هیچ گونه محاکمه سیاسی 
در روسیه وجود ندارد بنابراین این لفاظی ها از اساس غلط هستند.« 
این اقدام تحریک آمیز اوکراین پس از آن انجام شده که دولت روسیه 
اعطای شهروندی برای ساکنان مناطق خودمختار »دونباس« 
را تسهیل کرده است. علاوه بر سخنگوی کرملین »کنستانتین 

گاوریلوف« رئیس نمایندگی روسیه در مذاکرات کنترل تسلیحاتی 
در وین نیز گفت، ناتو برای جلوگیری از جنگ احتمالی باید در 
راستای اقدام سیاسی جهت تنش زدایی گام بردارد. مسکو هفته 
گذشته یک بسته پیشنهادی تضمین امنیتی را به آمریکا ارائه کرد 
که محدودشدن حضور نظامیان، کشتی ها و هواپیماهای جنگی 
ناتو در اطراف مرزهای روسیه و عدم گسترش این اتحاد نظامی 
غربی به مرزهای روسیه را در بر می گیرد. از دیگر موارد پیشنهادی 
مسکو می توان به عدم استقرار موشک های میان برد و کوتاه برد در 
مجاورت مرزهای آمریکا و روسیه اشاره کرد. این پیشنهادات بعداز 
آن مطرح شد که کشورهای غربی با جوسازی رسانه ای ادعای حمله 
احتمالی روسیه به اوکراین طی ماه های آتی را مطرح کردند که با 
استقبال مقامات این کشورها و تهدید مسکو به تحریم های سنگین 
و افزایش حمایت از دولت کی یف همراه شد. این در حالی است که 
»ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور روسیه و دیگر مقامات ارشد این 
کشور، ادعای حمله به اوکراین را تکذیب کرده و آن را بهانه ای برای 
تقویت حضور ناتو در مرزهای غربی خود و افزایش فشار اقتصادی 

علیه مسکو توصیف کرده اند. 

دیمیتری پسکوف: 

بهاستقرارتسلیحاتناتودرمرزهایروسیهپاسخمیدهیم

جهــــان 
کوتــاه

بوریس جانسون به  شدت زیرفشـــار است تا 
از اعمال محدودیت های کرونایی در تعطیلات 
سال نو مسیحی خودداری کند تا جایی که برخی 
از نمایندگان وی را تهدید به عزل کرده اند. به 
گزارش ایرنا، روزنامه دیلی.میل نوشت: نمایندگان 
محافظه کار مجلس هشدار دادند که هرگونه 
در  بیشتر  سختگیری  برای  جانسون  تلاش 
محدودیت های کرونایی پیش از ایام کریسمس 
موجب خواهد شد تا خواهان عزل وی از رهبری 
حزب شوند. گزارش شده که در پی شیوع سویه 
بسیار مسری اومیکرون در انگلیس، جانسون سه 
سناریو را برای برخورد با بحران پیش رو در نظر 
دارد: محدودیت در برگزاری مهمانی ها، تعطیلی 

رستوران ها و حتی تعطیلی کامل مشاغل. با این 
حال برخی از وزیران کابینه جانسون از جمله 
لیز تراس وزیر امورخارجه اعلام کرده اند که با 
اعمال محدودیت های جدید برای برخورد با 
اومیکرون موافق نیستند. حتی یکی از وزیری که 
نامش فاش نشده تهدید کرده که اگر نخست وزیر 
دستور تعطیلی کامل را صادر کند، استعفا خواهد 
کرد. رسانه های محلی خبر داده بودند که وزیر 
برگزیت انگلیس به دلیل ناامیدی از جهت گیری 

دولت جانسون استعفا کرد و در بحبوحه گسترش 
سراسری سویه اومیکرون ضربه بزرگی به دولت و 
نخست وزیر این کشور وارد شد. تحلیلگران بر این 
باورند که استعفای دیوید فراست، یکی از معماران 
اصلی راهبرد پر فراز و نشیب برگزیت جانسون، 
سوال هایی را در مورد کم و کیف جدایی از اتحادیه 
اروپا و روند مذاکرات ایرلند شمالی برانگیخته 
است. این استعفا همچنین به احساس آشفتگی 
در دولت محافظه کار جانسون دامن زد. به تازگی 

انتشار یافته های یک نظرسنجی که از ۲۴ هزار و 
6۹۱ خواننده روزنامه انگلیسی دیلی اکسپرس در 
روزهای ۹ و ۱۰ دسامبر )۱۸ و ۱۹ آذر( انجام شد، 
نشان داد که با برملاشدن نقض شرایط قرنطینه و 
برگزاری یک مهمانی در دفتر کار نخست وزیری، 
۵۹ درصد از رأی دهندگان خواهان استعفای 
جانسون شدند. جانسون اواخر هفته پیش و 
پس از انتشار ویدئویی از کارکنان دفتر وی که 
مشغول تمسخر و خنده در مورد یک جشن بزرگ 
که در جریان قرنطینه کریسمس سال گذشته 
در ساختمان نخست وزیری برگزار شده بود و 
زمانی که برپایی این گردهمایی ها ممنوع بود، 

عذرخواهی کرد. 

گسترش مخالفت با محدودیت های کرونایی

نخست وزیر انگلیس تهدید شد

حبیب دهقان نسب: 

سینمانیازمند
چهرههایجدید

است

وزارت خارجه روسیه با اشاره به بی پاسخ ماندن 
پیشنهادهای امنیتی این کشور از سوی آمریکا، 
تصریح کرد که معلوم نیست در صورت مخالفت 
واشنگتن و ناتو با این پیشنهادات، روسیه هم 
استقرار موشک در اروپا را لغو کند. به گزارش 
فارس، »سرگئی.ریابکوف« معاون وزیر امورخارجه 
روسیه از احتمال استقرار سامانه های موشکی این 
کشور در قاره اروپا خبر داد. ریابکوف طی نشست 
خبری در مسکو گفت: دولت آمریکا هنوز به 
پیشنهادهای روسیه در مورد تضمین های امنیتی 
پاسخ نداده است. به نوشته وبگاه »ریانووستی«، 

وی در این باره توضیح داد: »تا زمانی که آنها پاسخ 
ندهند، ما منتظریم، خواهیم دید که آنها چه 
پاسخی خواهند داد. تاکنون ما فقط انواع اظهارات 
را می شنویم که مساله مهمی است. نکته اصلی به 
طور کلی این است که ببینید آنها از جانب واشنگتن 
به ما چه خواهند گفت.« معاون وزیرخارجه روسیه 
با بیان اینکه مسکو به پاسخ سریع واشنگتن درباره 
تضمین های امنیتی نیاز دارد، تاکید کرد: روسیه 
هنوز تصمیمی برای لغو تعلیق استقرار موشک های 
میان برد و کوتاه برد در اروپا نگرفته است. براساس 
این گزارش، ریابکوف در این باره اظهارداشت که 

اگر آمریکا و اعضای سازمان پیمان آتلانتیک 
شمالی )ناتو( پیشنهادهای امنیتی روسیه را 
نپذیرند، معلوم نیست مسکو هم از لغو تعلیق 
استقرار سامانه های موشکی در اروپا صرفنظر کند. 
به نوشته ریانووستی، وی همچنین افزود: »هر چیز 
را نمی شود به هم ربط داد. ما فعلا تصمیمی برای 
لغو این تعلیق نداریم، برعکس، این توقف را ادامه 
می دهیم و به عنوان اقدامی اعلام شد که تا وقتی که 
سامانه های موشکی آمریکا در مناطق خاصی ظاهر 
نشود، ادامه می یابد.« این دیپلمات روس همچنین 
تصریح کرد آمریکا به دنبال آن است که پاسخ به 

پیشنهادات مسکو در مورد ضمانت های امنیتی را 
به تعویق بیندازد و شروطی را برای آن فراهم کند.  
بر این اساس، ریابکوف در ادامه گفت که روسیه 
به اظهار داشت »جوزپ.بورل« مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا درباره لزوم حضور کشورهای 
اروپایی در رایزنی های بین مسکو و واشنگتن درباره 
تضمین های امنیتی توجه کرده است. ریانووستی 
در خبر دیگری به نقل از وی نوشت: »ما پیشنهاد 
می کنیم که آمریکا مذاکرات دوجانبه را در مورد 
این موضوع انجام دهد. در مورد سایر قالب ها، ما 
خواسته های برخی از چهره ها را در نظر می گیریم. 
اما وقتی این کار را انجام می دهیم به این معنا 
نیست که ما در حال تغییر موضع خود هستیم. 
ما همچنان از روند مذاکرات دوجانبه با واشنگتن 

حمایت می کنیم.« 

سرگئی ریابکوف: 

آمریکا به پیشنهاد امنیتی روسیه پاسخ نداده است


